
 

Zápisnica 

z Komisie životného prostredia zo dňa 04.03.2025 o 16:30 hod. v Sobášnej 

miestnosti na Obecnom úrade v Kalnej nad Hronom 

Prítomní: 

- podľa priloženej prezenčnej listiny. 

Program: 

1. Napájadlá pre vtáky 

2. Postrek proti komárom 

3. Otváracie hodiny zberného dvora 

4. Pôžičky z Environmentálneho fondu 

4. Rôzne 

 

Predseda komisie p. Daniel Svorda privítal prítomných a otvoril zasadnutie komisie. 

Členovia komisie sa následne zaoberali jednotlivými bodmi programu: 

1. Napájadlá pre vtáky 

- p. Daniel Svorda – v časti obce Kalnica pri detskom ihrisku sú väčšie skaly, mohla by 

sa do nich vytvoriť priehlbina a využiť ich ako napájadlo pre vtáky;  

- Ing. Katarína Martinovská – sú aj keramické napájadlá, tie sa môžu zavesiť 

a rozmiestniť v obci, napr. na stĺpy, kde sú zavesené muškáty; tam, kde je tieň, aby sa 

z nich rýchlo nevyparila voda;  

- Komisia ŽP odporúča rozmiestniť v obci na vhodných miestach napájadlá pre vtáky. 

 

2. Postrek proti komárom 

- p. Daniel Svorda – občania obce, najmä tí, ktorí bývajú v blízkosti rieky Hron sa 

sťažujú na premnoženie komárov v letných mesiacoch; situácia je neúnosná 

a znepríjemňuje im vo večerných hodinách pobyt vonku; obec nie je stotožnená 

s chemickým postrekom proti komárom, z dôvodu jeho negatívneho vplyvu aj na iné 

živočíchy, ľudí, prírodu atď.. existujú aj iné typy postrekov, ekologické.. preto by sa 

obec mala pokúsiť nájsť firmu, ktorá sa tým zaoberá a čo najskôr ich osloviť, aby prišli 

urobiť monitoring nášho územia; 

- p. Juraj Jurík – najprv sa musí urobiť monitoring na akých miestach je potrebné 

postrek aplikovať; a sú dôležité aj termíny kedy postrek aplikovať, aby bol účinný;  

- Komisia ŽP odporúča osloviť odbornú firmu, ktorá najprv zmonitoruje územie obce 

a následne odporučí vhodný ekologický postrek proti komárom.  



 

3. Otváracie hodiny zberného dvora 

- p. Daniel Svorda – mohlo by sa pouvažovať teraz v jarných mesiacoch (marec, apríl, 

máj), keď občania robia práce v záhradách, upratovanie dvorov, či drobné stavebné 

práce, nad rozšírením otváracích hodín zberného dvora v Kalnici, aby bol otvorený 

každú druhú sobotu v mesiaci (v prípade priaznivého počasia);  

- Komisia ŽP odporúča rozšíriť otváracie hodiny zberného dvora v mesiacoch marec, 

apríl, máj o každú druhú sobotu v mesiaci v doobedňajších hodinách.  

 

4. Pôžičky z Environmentálneho fondu 

- p. Daniel Svorda – je množstvo možností na čo môže obec využiť pôžičku 

z envirofondu a vzhľadom na nízke úroky je to veľmi výhodné; uviedol možnosti 

využitia, napr.  

- na rekonštrukciu/modernizáciu budov,  

- na budovanie vodozádržných, vodovodných a kanalizačných sietí, 

- na revitalizáciu a výstavbu parkov, 

- na kúpu elektromobilov na úžitkové účely, 

- na rekonštrukciu verejného osvetlenia, 

- na osvetlenie škôl a iné..  

- p. Juraj Jurík – už dlhšie sa bavíme o kompostovaní v obci; možno by sa dali 

prostriedky z envirofondu využiť na financovanie projektu kompostovací dvor; 

- Komisia ŽP odporúča využívať úver z Environmentálneho fondu na financovanie 

obecných projektov.   

- Komisia ŽP odporúča objednať projektovú dokumentáciu na kompostovací dvor. 

 

5. Rôzne  

- p. Daniel Svorda – rád by vedel podrobnosti o tom, aká je miera triedenia odpadov 

v obci a ako sa prejavil 2týždňový zber TKO v cene? 

- požiadame OcÚ o zaslanie uvedených materiálov pre členov komisie;  

Po vyčerpaní všetkých tém z programu, predseda zasadnutie komisie ukončil. 

 

V Kalnej nad Hronom, 18.03.2025 

 

 

                                                                                                          Daniel Svorda 

                                                                                                        predseda komsisie 

 

Zapísala: Ing. Eliška Svordová              


